
STANOVISKO SKOKOVÉ KOMISE K ZAVEDENÍ KATEGORIZACE JEZDCŮ 
 
SK souhlasí se zavedením kategorizace. Všichni členové se shodují, že by měla být převzata z 
některé jezdecky vyspělé země Evropské Unie. O její konkrétní formě ale do detailu lze diskutovat 
až ve chvíli, kdy budou zcela funkční všechny ČJF IT systémy – JIS/Hubertus, bude přizpůsoben 
systém vzdělávání a před zavedením kategorizace do ostrého provozu budou provedeny modelové 
závody pod záštitou ČJF.  
 
Připravenost a revize systémů: 

• 100% souhra a fungování JIS a Hubertus 
• Zavedení nových funkcionalit systémů v souvislosti s kategorizací 
• Proškolení všech cílových skupin 

 
Vzdělávání 
Obecně je nutné centralizovat vzdělávací systém u všech funkcionářů 
 
Styloví rozhodčí – v této chvíli je jich nedostatek, je nutné centrální proškolení nových stylových 
rozhodčích (minimálně 20 osob, 2 až 3 z každé oblasti)  
 
Stavitelé – centrální proškolení nových stavitelů parkurů (minimálně 20 osob, 2 až 3 z každé 
oblasti) 
 
Rozhodčí – je nutné zkvalitnit vzdělávání, a především praxi nových rozhodčí a k tomu určit 
seznam hlavních rozhodčích, u kterých si budou noví adepti plnit praxi (Skoková komise 
v součinnosti s Komisí rozhodčích připraví seznam)   
 
Co se týká výše uvedeného, je velmi žádoucí maximální součinnost oblastí. SK navrhuje zapojení 
oblastí, které doporučí za svůj region vhodné kandidáty za jednotlivé výše uvedené skupiny 
 
SK dále navrhuje 
 

• V období před spuštěním kategorizace jezdců je žádoucí v součinnosti s oblastmi 
podporovat pořadatele k vypisování více dělených a vnořených soutěží v tomto modelu 

 
• Vydefinovat v pravidlech pojmy rozdělení sportovců na sportovce základního, 

výkonnostního a vrcholového sportu 
 

• Vytvořit statistiku vycházející ze systému JIS, aby byl přehled o momentální výkonnosti 
jezdců, aby bylo možné posoudit jejich potřeby 

 
• Zavést do pravidel pro přihlašování jezdců k ZZVJ podmínku účasti na určeném množství 

úspěšně dokončených hobby soutěží předtím, než přistoupí k plnění ZZVJ 
 

• Podporu oblastí pořadatelům, aby bylo možné vypisovat nízko rozpočtové soutěžní dni 
pouze pro mladé koně (den před běžnými závody) 

 
• SK by ráda obdržela v průběhu přípravného období aktuální materiály/překlad od 

sousedních zahraničních federací s podobnými již funkčním systémy kategorizace pro 
porovnání s navrhovaným rakouským modelem.   


